
 
Interpellation till Peter Zetraeus, Natur- och 
trafiknämndens ordförande, om grunderna för att 
exkludera Skuruparkens vänner från Naturvårdsrådet och 
om processen som föregick uteslutandet. 
 
Enligt uppgifter från föreningen Skuruparkens vänner har den exkluderats från 
representation i Naturvårdsrådet. Den uppger att grunderna ska vara att den har 
nekat stugägare i Skuruparken medlemskap i sin förening. 
Vi kommer här att ta upp två frågor om detta: 
1) Skälen (Grunderna) för uteslutandet 
2) Processen hur uteslutandet gick till. 
 
När vi läser i arbetsordningen för Naturvårdsrådet finner vi följande kriterier för 
föreningars representation i rådet: 
 
1) Grunderna för uteslutandet. När vi läser arbetsordningen för 
Naturvårdsrådet finner vi följande kriterier för föreningars representation i rådet: 
 
Kriterier för föreningars representation i Naturvårdsrådet  
1. Föreningen är politiskt obunden  
2. Föreningen är öppen för alla - finns inte krav på att man äger något inom det 
geografiska område föreningen verkar för  
3. Föreningen driver och har ett brett intresse för natur- och miljövård - inte bara 
det egna geografiska området  
4. Föreningen ser värdet i att naturen både värnas och tillgängliggörs 
 
Vi undrar om det är med stöd i kriterium 2 som Natur- och trafiknämnden 
exkluderat Skuruparkens vänner? Om så är fallet undrar vi vidare om avsikten 
med kriterium 2 verkligen är att en förening ovillkorligen ska vara öppen för 
alla? Menar man verkligen att en förening ska känna sig tvungen att ta emot 
medlemmar som har intressen som står i uppenbar motsats till föreningens 
syfte? Innebär inte det i så fall att kommunen i Naturvårdsrådet begränsar 
föreningarnas rätt att själva besluta om sina egna syften? 
 
Vänsterpartiet vill med anledning av ovanstående få en redogörelse av 
grunderna för exkluderandet av Skuruparkens vänner från Naturvårdsrådet. 
 
2. Processen hur uteslutandet gick till. Hur kommer det sig att en principiellt 
så viktig fråga om en förenings uteslutande ur rådet delegerats till en 



 
tjänsteman? Några protokollförda beslut har varken presenterats från politiker 
eller tjänstemän.   
Sedan december 2021 har Skuruparkens vänner inte fått några inbjudningar till 
Naturvårdsrådet. 
 
Vänsterpartiet vill med anledning av ovanstående få en redogörelse för varför en 
så principiellt viktig fråga om en förenings uteslutande ur rådet delegerats till en 
tjänsteman.  
 
Lisa Rasmussen, Vänsterpartiet 
 


